
Protokół z XLIV Sesji Rady Gminy  
z dnia 30 września 2014r. 

 
Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak  
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Jan Mąderek 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Anna Woźniak – Tyczka – radca prawny 
Barbara Błoch – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że Starosta Poznański Jan Grabkowski nie 
przybędzie na dzisiejszą Sesję. Wyszedł on wcześniej z propozycją spotkania z radnymi w 
sprawie odpadów zalegających w Komornikach. Termin spotkania miał zostać do dnia 
wczorajszego potwierdzony do czego jednak nie doszło. Przewodniczący ponownie 
kontaktując się ze Starostą zapewniony został o potrzebie spotkania w związku z problemem 
odpadów, w rozmowie nie padły jednak żadne konkrety co do terminu spotkania. 

 
Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek 

obrad wcześniej i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku z powyższym 
zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 

 



2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji.  
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie ustanowienia służebności  gruntowej przejazdu i przechodu  

przez  nieruchomość położoną w miejscowości Tulce  
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  przystąpienie przez Gminę Kleszczewo 

do realizacji projektu pn. „Badanie powiązań funkcjonalno-przestrzennych w zakresie 
parkingów dla obszaru Aglomeracji Poznańskiej  (z uwzględnieniem wpływu 
sąsiadujących powiatów – SPPOFAP)”  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę świadczonych przez Zakład Komunalny w Kleszczewie. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej do ścieków 

wprowadzanych do zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych  świadczonych przez Zakład 
Komunalny w Kleszczewie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy 
Kleszczewo na rok 2015 na realizację projektu „Podniesienie wyposażenia technicznego 
OSP w Kleszczewie, poprzez zakup ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego wraz            
z dodatkowym sprzętem” współfinansowanego z Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu  Operacyjnego na lata 2007-2013. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od Powiatu Poznańskiego               
z przeznaczeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Gowarzewie, Krzyżownikach                
i Komornikach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Poznańskiego zadania zarządzania 
niektórymi odcinkami dróg powiatowych. 

13. Wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2014r.  
14. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
15. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
16. Zapytania i wolne wnioski. 
17. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag. W związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 0 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XLIII Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIV/320/2014 w sprawie ustanowienia służebności gruntowej 
przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną w miejscowości Tulce przedstawiła Pani 
Błoch. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

 



Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIV/320/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIV/321/2014 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez 
Gminę Kleszczewo do realizacji projektu pn. „Badanie powiązań funkcjonalno                          
– przestrzennych w zakresie parkingów dla obszaru Aglomeracji Poznańskiej                             
(z uwzględnieniem wpływu sąsiadujących powiatów – SPPOFAP)” przedstawiła Pani Błoch. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIV/321/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIV/322/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas 
wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIV/322/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

 Projekt uchwały nr XLIV/323/2014 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej 
do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę świadczonych przez Zakład Komunalny                    
w Kleszczewie przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIV/323/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIV/324/2014 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej 
do ścieków wprowadzanych do zbiorczych urządzeń kanalizacyjnych  świadczonych przez 
Zakład Komunalny w Kleszczewie przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

 



Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 
projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIV/324/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIV/325/2014 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych           
w budżecie Gminy Kleszczewo na rok 2015 na realizację projektu „Podniesienie wyposażenia 
technicznego OSP w Kleszczewie, poprzez zakup ciężkiego samochodu ratowniczo                
- gaśniczego wraz z dodatkowym sprzętem” współfinansowanego z Wielkopolskiego 
Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIV/325/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIV/326/2014 w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od Powiatu 
Poznańskiego z przeznaczeniem dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Gowarzewie, 
Krzyżownikach i Komornikach przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIV/326/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIV/327/2014 w sprawie przyjęcia od Powiatu Poznańskiego 
zadania zarządzania niektórymi odcinkami dróg powiatowych przedstawiła Pani Sekretarz. 
Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLIV/327/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2014r. przedstawiła Pani Skarbnik. Pani 
Skarbnik szczegółowo omówiła następujące dokumenty z wykonania budżetu gminy: 

Ø informację z wykonania budżetu Gminy Kleszczewo na dzień 30.06.2014r.                
– część tabelaryczna, 

 



Ø informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kleszczewo na dzień 
30.06.2014r. – część opisowa, 

Ø kształtowanie się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo                     
za I półrocze 2014r. – część tabelaryczna, 

Ø informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kleszczewo za I półrocze 2014r. – część opisowa. 

Pani Skarbnik poinformowała także, że przebieg wykonania budżetu gminy                      
za I półrocze 2014r. zyskał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że komisje Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
Oświaty i Kultury oraz Finansowo – Gospodarcza odbyły wspólne posiedzenie, którego 
tematem było wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2014r., oraz sprawy bieżące gminy.  

 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
04.09.2014r. – spotkanie z sołtysami w związku z organizacją zebrań sołeckich, które 
odbywały się w okresie od 8 do 26 września br. Wójt stwierdził, że generalnie spotkania 
przebiegały w dobrej atmosferze, zgłaszano szereg wniosków dotyczących potrzeb                      
na terenie poszczególnych miejscowości. W Tulcach rodzice zarzucili, że budynek szkoły nie 
zapewnia odpowiednich warunków edukacji ze względu na niewystarczające warunki 
lokalowe. Bardzo stanowczo zażądano rozbudowy szkoły, proponując na okres przejściowy 
wykorzystanie do nauki specjalnych kontenerów. W Gowarzewie natomiast zebranie 
zdominował temat ulicy Siekiereckiej, która jest drogą powiatową. Wójt przypomniał, że 
zwieńczeniem dotychczasowych zabiegów jest porozumienie zawarte ze Starostwem 
Powiatowym w sprawie wykonania przez Zarząd Dróg Powiatowych dokumentacji na 
budowę tej ulicy i uwzględnienie w przyszłorocznych planach budżetowych wspólnej 
budowy ponad półkilometrowego odcinka tej trasy - w stanie kompletnym.  
05.09.2014r. – posiedzenie Zarządu Stowarzyszenia „Trakt Piastów” poświęcone głównie  
sprawie obsługi administracyjno-finansowej Stowarzyszenia. Od 1 września br. działa biuro 
Stowarzyszenia, przyjęto więc szereg dokumentów, które regulują jego bieżącą działalność i 
sposób prowadzenia spraw finansowych. Ustalony został harmonogram prac nad Lokalną 
Strategią Rozwoju, która powstawała będzie przez kilka kolejnych miesięcy. Zabieg taki 
pozwoli pozyskać środki z funduszy unijnych na pokrycie kosztów funkcjonowania 
Stowarzyszenia do momentu, aż dostępne będą środki z odpisów od środków z programów 
unijnych. Prognozuje się, że nowopowstające Stowarzyszenia mogą liczyć na pieniądze na 
tworzenie Lokalnej Strategii Rozwoju nie wcześniej niż w sierpniu 2015r. Powzięto też 
decyzje w sprawie podwyższenia składek członkowskich od gmin do kwoty 16.000zł, a 
pozostałe składki obniżono do kwoty 100zł od osób fizycznych i 200zł od przedsiębiorców, 
6.09.2014r. – czytanie „Trylogii” Henryka Sienkiewicza w ramach akcji „Narodowe 
Czytanie”, 
16-17.09.2014r. – Kongres Gmin Wiejskich oraz Forum Skarbników Gmin Wiejskich 
organizowany przez Związek Gmin Wiejskich RP. W spotkaniu poza przedstawicielami gmin 
wziął udział również Prezydent RP Bronisław Komorowski, Wicepremier Janusz 
Piechociński i szereg osób reprezentujących rząd. W ocenie Wójta problemy gmin zostały 
przedstawione bardzo powierzchownie, a z przekazanych informacji wynikają raczej nikłe 
szanse na pozyskanie środków na duże inwestycje gminne, w tym  drogowe czy 
kanalizacyjne. Sprawą istotną w przypadku inwestycji drogowych będą kryteria 
wykorzystania środków, gdyż obecne założenie, że dofinansowanie dotyczyło będzie dróg 
łączących miejscowości i dotąd nieutwardzonych powoduje, że Gmina Kleszczewo nie mając 
takich dróg nie może być beneficjentem tych środków, 

 



24.09.2014r. – posiedzenie Zarządu Związku Międzygminnego „Schronisko dla zwierząt” 
podczas którego zapadła decyzja o pozostawieniu przyszłorocznych składek na 
dotychczasowym poziomie. Zarząd i Walne Zgromadzenie Schroniska wizytowały teren 
budowy, gdzie prace są już dalece zaawansowane, 
26.09.2014r. – spotkanie z kierowcami autobusów komunikacji gminnej w Kleszczewie,             
w związku z wysuwanymi przez nich żądaniami płacowymi. Zatrudnieni na tym stanowisku 
uważają, że wielkość ich uposażenia odbiega od wynagrodzeń kierowców swarzędzkich, 
kórnickich czy poznańskich. Zdaniem Wójta temat wymaga rozpoznania, wprawdzie trudno  
małej gminie wiejskiej zaoferować stawki wynagrodzeń na poziomie najbogatszych gmin 
Polsce, dotyczy to również  wynagrodzeń we wszystkich innych gminnych jednostkach, tym 
niemniej  to rynek decyduje o możliwości i warunkach zatrudnienia i nie można takiego 
sygnału ignorować, 
26.09.2014r. – obchody rocznicowe powstania Polskiego Państwa Podziemnego. 
 
 W kwestii inwestycji Wójt poinformował, że zakończono budowę kanalizacji                  
w Gowarzewie, rozpoczęto budowę oświetlenia na ul. Wrzosowej w Tulcach, trwa 
modernizacja ulic w Nagradowicach i Tulcach. Od dnia 15 września 2014r. funkcjonuje nowa 
linia autobusowa do Swarzędza. Przejazdy w pierwszym tygodniu były bezpłatne, największe 
natężenie ruchu w tym okresie wyniosło 9 osób. Po dwóch dniach odpłatnego przejazdu 
dopłata z budżetu gminy do tej linii wynosiła 97%. 
 

Pan Wójt poinformował, że od 1 października br. wejdzie w życie nowy rozkład jazdy 
autobusów. Do urzędu spływają wnioski mieszkańców dotyczące niesatysfakcjonującej liczby 
kursów,  pojawiła się także petycja dotycząca przedłużenia do Tulec linii 54. W przypadku 
uwag do karty PEKA, Wójt wyjaśnił, że wprowadza ją nie gmina a Zarząd Transportu 
Miejskiego. Wójt dodał, że dla posiadaczy imiennej karty PEKA wprowadzony został także 
bilet metropolitalny, który nadaje ulgę osobom korzystającym z komunikacji poznańskiej i 
gmin uczestniczących w przedsięwzięciu. Ponieważ ulga ta jest finansowana przez daną 
gminę należy zdaniem Wójta rozważyć współpracę z ZTM w tej kwestii uwzględniając 
możliwości finansowe gminy. ZTM proponuje wprowadzenie karty PEKA nie wcześniej niż 
od 1 listopada br.  

 
Wójt zaprosił na wykład otwarty red. Marka Lubawińskiego w ramach Otwartego 

Uniwersytetu Powiatu Poznańskiego pt. „Kreatywno – integracyjna rola powiatu”.                     
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 
 Wójt poruszył temat magazynu z odpadami w Komornikach i poinformował,                   
że 2 września br. zwrócił się do Wiceministra Środowiska Janusza Ostapiuka z pismem               
w którym wyraził zaniepokojenie brakiem działań ze strony Starostwa Powiatowego                  
w kwestii rozwiązania problemu zalegających chemikaliów.  

5 września br. gmina otrzymała pismo Starosty Poznańskiego, w którym zwraca się  
on do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska o zajęcie się tematem odpadów – nieznana 
jest odpowiedź RDOŚ. Wójt przypomniał, że pismo do Generalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska z urzędu gminy wypłynęło 3 tygodnie wcześniej i zawierało prośbę o objęcie 
nadzorem Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska przebiegu tej sprawy. Stad też znane 
było Gminie stanowisko Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, która nie widziała 
żadnych podstaw prawnych do podejmowania działań w tej sprawie na obecnym jej etapie.  

W dniu 5 września br. do Urzędu Gminy wpłynęło pismo od Starosty Poznańskiego 
informujące o podjęciu kroków zmierzających do pozyskania środków na opróżnienie 
komornickiego magazynu. Starosta zamierza ubiegać się o dotację z Narodowego                       
i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w wysokości 80% , 15% pochodziło będzie 
ze środków Starostwa, a o przekazanie pozostałych 5% Starosta zwraca się do gminy. Gmina 

 



Kleszczewo nie widząc podstaw do partycypowania w kosztach utylizacji odpadów zwróciła 
się do Starosty o skonkretyzowanie obranego kierunku działań. Wójt wyjaśnił, że nie zna 
regulacji na mocy których Starosta forsuje koncepcję pozyskania dotacji, gdyż 
dotychczasowe zabiegi o włączenie magazynu w Komornikach do programu usuwania „bomb 
ekologicznych” wynikały z możliwości uzyskania pożyczki w wysokości 90% kosztów 
utylizacji odpadów.  
 Wójt poinformował, że wystąpił do Prezesa Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej z prośbą o informacje co do stanu tej sprawy.                      
W odpowiedzi otrzymanej 25 września br. NFOŚiGW informuje, że wniosek złożony przez 
Starostwo jest niekompletny oraz że jedyną możliwą formą wsparcia tego przedsięwzięcia jest 
pożyczka a nie dotacja, o którą zwraca się Powiat.  
 
 Pan Wójt poinformował, że 29 września 2014r. stwierdzono wyciek z jednych z drzwi 
magazynu o czym powiadomiono szereg instytucji m.in. straż pożarną, WIOŚ, Starostę                
i Wojewodę Wielkopolskiego.  
 
 Radny Rajchelt zapytał jaka substancja wyciekła? 
 Wójt odpowiedział, że wg PSP był to olej silnikowy. 
  
 Radny Łukasz Szymczak zapytał czy istnieje możliwość wykonania przejścia                 
dla pieszych w okolicy ulicy Gajowej  i  Leśnej w Tulcach? 
 Wójt wyjaśnił, że zarządcy dróg stoją na stanowisku, że przejście dla pieszych można 
zlokalizować jedynie w miejscu w którym obustronnie byłoby ono zakończone chodnikami. 
Wójt uważa, że wyjściem z sytuacji byłoby utwardzenie  po stronie od ulicy Gajowej ok. 5 
metrowego fragmentu pobocza.  
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 17:55.  

 
 

Protokołowała      Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 

 
Henryk Lesiński 

 
 
 
 

 


